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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Kell a szakember vidékre is!” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr .
Székely Tamás egészségügyi miniszterhez . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt években az egészségügyben aktívan dolgozók létszáma jelent ősen csökkent hazánkban .
Különösen igaz ez a megállapítás a nem orvos végzettség ű felsőfokú szakemberekre, s képzésükre .
Annak ellenére, hogy szükséges lenne a csökken ő tendencia ellensúlyozására, az államilag támogatot t
képzésbe felvettek száma a tavalyi és az idei évben is csökkent . (A 2007-es felvételi évben 2419, míg
2008-ban 2176 az új hallgatók száma.) Az államilag támogatott képzésbe főiskolára bejutó hallgatók
jelentős része a fővárosba kerül, a vidéki karokra a költségtérítéses helyek maradnak . Köztudott
azonban, hogy a szociális és egészségügyi felsőoktatás nem orvosi területire jelentkezők
szociokulturális és egzisztenciális háttere rosszabb a más területekre jelentkezettekhez viszonyítva .
Sokan nem is tudják vállalni a lakóhelyüktő l távoli képzést. Akik a fővárosban tanulnak és szerzi k
meg felsőfokú egészségügyi végzettségüket, kevéssé szeretnének vidéken elhelyezkedni, s őt a főváros i
állások sem mindig vonzók számukra és inkább a külföldi munkavállalás felé fordulnak .

Tisztelt Miniszter Úr !

Várható-e, hogy a fels őoktatási felvételi rendszer megváltoztatásával elősegítik a
vidéki egyetemeken államilag támogatott képzésben tanulni kívánó jelentkez ők
bejutását?

Milyen jogi eszközökkel kívánják el ősegíteni a hiányszakmákban a munkaerő-piac i
igényekhez igazodó beiskolázást ?

Ugye az államilag támogatott helyekb ő l a jövőben a vidéki intézmények is legaláb b
a méretüknek megfelel ő arányban részesülnek?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2008 . december 18 .

Dr. Puskás Tivada r
Kereszténydemokrata Néppárt
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